
Oświadczenie złożone 
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego oraz do 
ministra środowiska Macieja Nowickiego 

W dniu 27 maja bieżącego roku na posiedzeniu Rady Ministrów został przyjęty wieloletni 
Program Poprawy Odmian Roślin, którego celem jest uzyskiwanie nowych, bardziej wydajnych 
i jakościowo lepszych odmian roślin uprawnych, przeznaczonych między innymi do produkcji 
żywności i pasz. 

W związku z tym zwracam się do Panów Ministrów z następującymi pytaniami. 

1. Co oznacza określenie "ulepszone rośliny dla zrównoważonych AgroEkoSystemów, wysokiej 
jakości żywności i produkcji roślinnej na cele nieżywnościowe"? Jakie działania zostały 
zaplanowane, by zachować różnorodność biologiczną roślin uprawnych dla następnych 
pokoleń? 

2. W jaki sposób zamierza się przeprowadzić badania, których celem jest "ocena skutków 
ewentualnej uprawy roślin genetycznie modyfikowanych dla produkcji rolniczej i środowiska"? 
Czy badania te będą prowadzone w otwartym środowisku? Kto będzie nadzorował te badania? 

3. Z jakich środków rząd zamierza sfinansować koszt funkcjonowania programu? 

4. Dlaczego nie ma podobnych programów badających możliwości tradycyjnego 
i ekologicznego rolnictwa? 

Proszę zatem Panów Ministrów o wyjaśnienie tych niezwykle istotnych kwestii. 

Z poważaniem 
Grzegorz Wojciechowski 
 


